
          
Protokół  Nr XLII/14

z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej Orzesze
w dniu 27 lutego 2014r.

Posiedzeniu  XLII  Sesji  przewodniczył  Pan  Jan  Mach  –  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
Orzesze.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr XLII/455-463/14.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  11  radnych,  co  stanowi  quorum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Do pełnienia obowiązku sekretarza obrad zaproponował:
- p.Joannę Tchórz

Celem sprawniejszego  przeprowadzenia  obrad  powołał  również  Komisję  Uchwał  i  Wniosków,
w skład której weszli radni:

- p.Beata Helbig
- p.Maria Fuchs

Przewodniczącym Komisji została Radna Beata Helbig.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 11 gł. „za” - jednogłośnie.

2.Przyjęcie porządku obrad
Po  odczytaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  poinformował  o  konieczności  wykreślenia
z  porządku  obrad  punktu  4  dotyczącego  działań  propagujących  wyodrębnienie  gospodarcze 
regionów. Poinformował, że zaproszony Burmistrz Gminy Zdzieszowice, który miał temat Radzie 
przybliżyć został zamordowany. Poinformował, że temat zostanie skierowany do przeanalizowania 
i zajęcia stanowiska przez poszczególne Komisje Rady. 
Poprosił  o uczczenie minutą ciszy zmarłego Burmistrza,  który miał  być  obecny na posiedzeniu 
Sesji.
Poddał pod głosowanie wniosek: „kto jest za wykreśleniem punktu 4 z porządku obrad?”
Wniosek w wyniku głosowania został przyjęty przy 11 gł. „za” – jednogłośnie.

Na posiedzenie przybył  Radny Adam Kurpas – 12 radnych obecnych na posiedzeniu.

Zastępca  Burmistrza  zwrócił  się  z  wnioskiem o  wycofanie  także  z  porządku obrad  w punkcie
7  projektu  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie 
dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020.

1



Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że w ustawie o pomocy społecznej 
jest  dużo niejasności  i  Wydział  Nadzoru  Prawnego Śląskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  do dnia 
dzisiejszego nie wypracował stanowiska w tej sprawie. Dodała, że bezpieczniej będzie wstrzymać 
się jeszcze i podjąć uchwałę w tej sprawie w miesiącu marcu. Stwierdziła, że podjęcie uchwały
w późniejszym terminie  nie  będzie  ze  szkodą dla  osób korzystających  z  pomocy udzielanej  w 
oparciu o zapisy tego programu.

W wyniku głosowania sprawa wykreślenia z porządku obrad w/w projektu uchwały została przyjęta 
przy 12 gł. „za” - jednogłośnie.

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad wraz
z poprawkami, który został przyjęty przy 12 gł. „za” - jednogłośnie.

3.Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Miejskiej 
Przewodniczący poinformował, że przed Sesją nie została zgłoszona żadna uwaga do protokołu.
 

Protokół z XLI Sesji Rady Miejskiej Orzesze z dnia 23 stycznia 2014r. w wyniku głosowania został 
przyjęty przy 11 gł. „za” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu).

4.Sprawa dotycząca działań propagujących wyodrębnienie gospodarcze regionów – spotkanie 
z Burmistrzem Gminy Zdzieszowice
Punkt wycofany z porządku obrad

5.Działalność  Stowarzyszenia  „Pomocna  Dłoń”  w  zakresie  organizowania  pomocy 
żywnościowej dla mieszkańców Orzesza

W trakcie punktu 5 na posiedzenie doszedł Radny Mirosław Blaski – 13 radnych obecnych na sali.

Na wstępie  Przewodniczący poinformował,  że  Stowarzyszenie  „Pomocna Dłoń” prowadziło  na 
terenie  Orzesza  działalność  w zakresie  organizowania  pomocy żywnościowej  dla  mieszkańców 
potrzebującej  tego  typu  pomocy.  Dodał,  że  obecnie  tą  działalność  będzie  prowadziło 
Stowarzyszenie im.Franciszka Stuska.

Prezes Stowarzyszenia „Pomocna Dłoń” p.Andrzej Drozdowski poinformował, że Stowarzyszenie 
od roku 2007 pozyskało dla mieszkańców Orzesza żywność o łącznej wartości 1.044.000zł. Dodał, 
że z budżetu gminy wydatkowana była kwota 68tys.zł  co stanowi niecałe 7%, aby mieszkańcy 
mogli  otrzymać żywność za kwotę 1.044.000zł.  Poinformował,  że średnio z pomocy korzystało
ok. 600-700 osób z terenu Orzesza. Dopowiedział, że tonaż rozdanej żywności wyniósł 330tys.ton. 
Podziękował  wszystkim  osobom  za  współpracę,  złożył  podziękowania  Paniom:  Bogusławie 
Kurczok  i  Dorocie  Lipina,  które  pracowały  przy  wydawaniu  żywności.  Stwierdził,
że podziękowania należą się również poprzedniemu zarządowi Stowarzyszenia, które rozpoczęło 
swoją działalność i  przez okres 2 lat  pracowało na rzecz mieszkańców Orzesza potrzebujących 
pomocy żywnościowej. 

Zastępca Burmistrza podziękował Prezesowi za przejęcie w 2007 roku prowadzenia Stowarzyszenia 
oraz całą dotychczasową działalność na rzecz mieszkańców Orzesza. 
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Zastępca  Burmistrza  oraz  Przewodniczący  wręczyli  podziękowania  zarówno  Prezesowi  jak
i Paniom Bogusławie Kurczok i Dorocie Lipina.

6.Stan dróg i ich oświetlenie w mieście – działania modernizacyjne i inwestycyjne

W trakcie punktu 6 na posiedzenie doszedł Radny Czesław Starosta – 14 radnych obecnych na sali.

Naczelnik Wydziału Komunalnego p.Benedykt Kurcok przedstawił informację dotyczącą budowy 
oraz utrzymania dróg i chodników na terenie miasta Orzesze, co zamieszczone zostało w załączniku 
nr 1 do protokołu. Przedstawił także temat dotyczący oświetlenia w mieście, co stanowi załącznik 
nr 2 do protokołu.

W związku z pytaniami wyjaśnił, że:

- remont w 2013r. nawierzchni ul.Podgórskiej został wykonany na odcinku na pograniczu Orzesza
i Jaśkowic, w większym zakresie na terenie należącym do Jaśkowic,

- na dzień dzisiejszy nie ma decyzji o przystąpieniu do realizacji ekranów dźwiękochłonnych na DK 
81 w rejonie Zawiści, w związku z czym postanowiono zmniejszyć wydatki inwestycyjne o kwotę 
150.000zł zabezpieczoną na budowę odwodnienia w Zawiści. Dodał, że ze względu na uwagi 
mieszkańców trwają jeszcze dyskusje na temat ostatecznej wersji projektu,

-  likwidacja  nieczynnego  przejazdu  kolejowego  na  ul.Rybnickiej  będzie  jedynie  możliwa
w przypadku  przebudowy nawierzchni  drogi.  Dodał,  że  Kolej  zaplanowała  remont  przejazdu 
kolejowego  na  ul.Mikołowskiej,  nie  przewidując  na  dzień  dzisiejszy  generalnego  remontu 
przejazdów na ul.Rybnickiej,

-  Powiatowy  Zarząd  Dróg  planuje  zabezpieczyć  środki  finansowe  na  remont  ul.Jaśkowickiej 
przynajmniej w takiej wysokości jakiej zabezpieczyła Gmina Orzesze. Dodał, że co do realizacji 
konkretnych zadań na drogach powiatowych odbędą się spotkania po I kwartale br. Stwierdził,
że  sytuacja  finansowa  Powiatu  z  pewnością  nie  pozwoli  na  przebudowę  skrzyżowania  ulic 
Św.Wawrzyńca, Bukowina, Wiosny Ludów. Poinformował, że najgorsze odcinki ul.Żorskiej będą 
typowane do nakładek.

Przewodniczący poinformował, że do Biura Rady wpłynęły pisma mieszkańców w sprawie:

- zamknięcia wyjazdu z ul.Zacisze na DK81,

- remontu chodnika przy ul.Bukowina. 

Radni zwrócili się o:

- przypomnienie Powiatowemu Zarządowi Dróg o zgłaszanym już wcześniej wgłębieniu drogi na 
skrzyżowaniu ul.Żorskiej z ul.Ogródki,

-  wystosowanie  do  Powiatu  pisma  o  dowieszenie  dwóch dodatkowych  punktów świetlnych  na 
ul.Kawika i ul.Skłodowskiej.

W temacie przedłożonych propozycji planu remontów dróg na 2014 rok wyjaśniono, że:

- do planu remontów ulice typowane są na podstawie przeprowadzanych przeglądów, składanych 
przez radnych i sołtysów wniosków czy własnych obserwacji,
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-  na  ul.Gen.Ziętka  zaplanowana  została  nawierzchnia  z  kostki  betonowej,  ze  względu  na  stan 
uzbrojenia  drogi,  aby w razie  awarii  jednej  z  sieci  można  było  łatwo nawierzchnię  rozebrać
i przywrócić jej stan poprzedni. Dodano, że podbudowa pod kostkę betonową będzie taka sama 
jak w przypadku nawierzchni asfaltowej a jedynie koszt samej kostki będzie większy od asfaltu. 
Zaznaczono, że nawierzchnia z kostki jest bardzie wytrzymała. Stwierdzono, że na koszt remontu 
tej drogi nie tylko ma wpływ zastosowanie kostki betonowej, ale też fakt, że jest to właściwie 
budowa nowej drogi łącznie z odwodnieniem, w związku z czym do ogólnego kosztu dochodzą 
koszty dodatkowe,

- remont nawierzchni ul.Wiosny Ludów zaplanowano ze względu na duże spękania odcinka w lesie 
oraz  odcinka  od  komisariatu  policji  do  skrzyżowania  z  ulicą  prowadzącą  do  Tesco.  Dodano,
że  można  w  roku  bieżącym  zrezygnować  z  remontu  tych  odcinków,  jednak  trzeba  będzie 
przeznaczyć większe środki finansowe na nakładki,

-  w planie  remontów dróg nie  została  ujęta  ul.Na Górce,  ze  względu  na  nieuregulowany stan 
własnościowy gruntów. Dodano, że nie ma możliwości skomunalizowania działek w rejonie tej 
drogi, ze względu na to, że nie ma założonych dla tych działek ksiąg wieczystych,

- ulica Wybickiego jest drogą do budowy od podstaw, co jest związane z dużym kosztem realizacji 
tego przedsięwzięcia i o ile środki finansowe pozwolą będzie można do tematu wrócić w roku 
przyszłym,

- ulica Dworcowa tylko na odcinku od ul.Gliwickiej do zakrętu jest własnością gminy a pozostała 
część  jest  własnością  Kolei.  Dodano,  że  w  związku  z  koncepcją  utworzenia  punktu 
przesiadkowego  planowane  jest  przejęcie  przez  gminę  tych  terenów  na  podstawie  planu 
zagospodarowania  przestrzennego,  co  jednak  jest  znacznie  utrudnione  w  przypadku  kiedy 
właścicielem terenów jest instytucja,

-  nie  ma  zapewnienia  co  do  realizacji  w  roku  bieżącym  projektu  dotyczącego  odwodnienia
i utwardzenia pobocza na ul.Mikołowskiej. Dodano, że w ramach remontów bieżących stan tego 
pobocza będzie poprawiany,

-  remont nawierzchni ul.Piaskowej poprzez utwardzenie tłuczniem dotyczy remontu końcowego 
odcinka poza asfaltem,

- remont ul.Jeziorskiej jest również wymagany ze względu na nadający się do remontu odcinek od 
ul.Żorskiej do ul.Lipowej,

-  budowa  odwodnienia  ul.Bukowej  w  Orzeszu-Zazdrości  została  zaplanowana  w  związku
z podtopieniami jakie miały miejsce w 2010 roku i nie należy tego wiązać z robotami drogowymi, 
gdyż zadanie to dotyczy zabezpieczenia przed skutkami powodziowymi,

-  kwota  80tys.zł  zarezerwowana  na  remont  nawierzchni  ul.Fabrycznej  wystarczy  na  remont 
najgorszych  dwóch  odcinków  na  długości  ok.180m.  Dodano,  że  w  przypadku  przeznaczania 
środków finansowych w podobnej wysokości remont nawierzchni tej drogi będzie realizowany 
przez ok. 5 lat,

- zaplanowany remont ul.Gostyńskiej dotyczy ostatniego odcinka tej drogi. Dodano, że droga ta 
była remontowana w poprzedniej kadencji Rady, a w obecnej kadencji żadne środki finansowe na 
jej remont nie były przeznaczone. 

Radni poruszyli sprawę:

- konieczności wyremontowania dróg bocznych od ulic Żorskiej i Rybnickiej,

-  braku barierek przy ekranach dźwiękochłonnych na DK 81 w rejonie szkoły w Gardawicach, 
gdzie jest duży ruch pieszych,
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-  drgających  ekranów,  które  stukają  ze  względu  na  zbyt  mały  rozmiar  płyt  wypełniających
w stosunku do wielkości ram,

- konieczności zamontowania fotoradaru na DK 81 w rejonie szkoły w Gardawicach, gdzie jest 
przejście dla pieszych,

-  konieczności  wystąpienia  do  Starostwa  Powiatowego  o  wyremontowanie  mieszczącej  się  na 
terenie posesji drogi dojazdowej do Ośrodka Zdrowia w Zawiści.

Radny Adam Kurpas zgłosił wniosek o odstąpienie od remontu nawierzchni odcinka ul.Jeziorskiej 
oraz remontu nawierzchni odcinka ul.Wiosny Ludów przeznaczając zabezpieczone na te zadania 
środki finansowe na wykonanie nawierzchni ul.Wybickiego.

W wyniku głosowania wniosek został odrzucony: 3 gł. „za”, 9 gł. „przeciw” i 2 gł. „wstrzymujące 
się”. 

Radny  Adam  Kurpas  zgłosił  kolejny  wniosek  o  przeznaczenie  środków  finansowych 
zabezpieczonych na remont nawierzchni ul.Gostyńskiej na zwiększenie środków finansowych na 
remont nawierzchni odcinka ul.Fabrycznej.

W wyniku głosowania wniosek został odrzucony: 2 gł. „za”, 7 gł. „przeciw” i 4 gł. „wstrzymujące 
się” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu).

Radny Adam Kurpas zauważył, że środki finansowe na remonty dróg nie powinny być dzielone dla 
wszystkich  dzielnic  i  sołectw  po  równo,  gdyż  nie  jest  też  równa  liczba  mieszkańców
w poszczególnych dzielnicach i sołectwach.

Po przeprowadzonej  dyskusji  poddane  zostały pod głosowanie  przedstawione przez  Burmistrza 
propozycje planu remontów dróg na rok 2014.

W wyniku  głosowania  plan  remontów  został  pozytywnie  zaopiniowany przy  6  gł.  „za”,  1  gł.  
„przeciw” i 6 gł. „wstrzymujących się” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu).

7.Podjęcie uchwał w sprawie:

− zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orzesze
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani  Iwona  Burszka  omówiła  proponowane  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Orzesze. Informacja stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.

Uchwała  w  sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Orzesze w  wyniku 
głosowania została podjęta przy 9 gł. „za” i 5 gł. „wstrzymujących się”.
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- zmian w budżecie miasta na 2014r.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Pani Iwona Burszka omówiła wprowadzane zmiany w budżecie na rok 2014. Informacja stanowi 
załącznik Nr 4 do protokołu.

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:
- zaplanowana kwota funduszu sołeckiego na remont zjazdu do Szkoły Podstawowej w Orzeszu-

Zazdrości nie pozwala na ogłoszenie przetargu na realizację tego zadania, dlatego proponuje się 
zwiększyć tą kwotę o 22tys.zł,

-  zostanie  przeanalizowana  sprawa  remontu  boisk  przyszkolnych,  jeżeli  tylko  pojawią  się 
dodatkowe środki finansowe, które będzie można na te zadania przeznaczyć.

Uchwała w sprawie  zmian w budżecie miasta na 2014 rok w wyniku głosowania została podjęta 
przy 8 gł. „za” i 5 gł. „wstrzymujących się” (1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu).

− określenia  sposobu  konsultowania  z  Radą  pożytku  publicznego  lub  organizacjami 
pozarządowymi  i  podmiotami  wymienionymi  w  art.3  ust.3  ustawy  z  dnia
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów 
prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisje:

- Ładu i Porządku oraz Przestrzegania Prawa 

- Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Przedstawił również protokół z dnia 27 lutego 2014r. z przeprowadzonych konsultacji społecznych 
- załącznik Nr 5 do protokołu.

Kierownik  Referatu  Promocji  Miasta,  Współpracy  ze  Stowarzyszeniami,  Przeciwdziałania 
Uzależnieniom  oraz  Zarządzania  Kryzysowego  poinformowała,  że  tytuł  uchwały  został 
uzupełniony o dodatkowy wyraz.

Uchwała w sprawie określenia sposobu konsultowania z radą działalności pożytku publicznego lub 
organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  wymienionymi  w  art.3  ust.3  ustawy  z  dnia
24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 
miejscowego  w  dziedzinach  dotyczących  działalności  statutowej  tych  organizacji w  wyniku 
głosowania została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

− ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy
w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020

Wycofane z porządku obrad.
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− określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo 
świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych 
wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014–2020

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa.
Przedstawił również protokół z dnia 27 lutego 2014r. z przeprowadzonych konsultacji społecznych 
- załącznik Nr 6 do protokołu.

Uchwała w sprawie  określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
programem  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresie  dożywiania  „Pomoc  państwa  w zakresie 
dożywiania”  na  lata  2014–2020  została  podjęta  przy  13  gł.  „za”  (1  osoba  nie  wzięła  udziału
w głosowaniu).

− podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania  nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności  dla  osób  objętych  wieloletnim  programem  wspierania  finansowego  gmin
w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu 
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa.

Pani  Danuta  Piwońska  poinformowała,  że  dożywianie  osób  objętych  wieloletnim  programem 
wspierania  finansowego  gmin,  będzie  finansowane  z  budżetu  gminy  w  wysokości  40%  oraz
w wysokości 60% z budżetu państwa. 

Uchwała  w  sprawie  podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego  do  przyznania 
nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „Pomoc państwa w zakresie  dożywiania”  na lata  2014–2020 w wyniku głosowania 
została podjęta przy 12 gł. „za” i 2 gł. „wstrzymujących się”.

− przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Orzesze na rok 2014

Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Ładu
i Porządku oraz Przestrzegania Prawa. 

Naczelnik Wydziału Komunalnego poinformował, że uchwała podlegała opiniowaniu przez lekarza 
weterynarii,  organizacje  społeczne  działające  na  terenie  gminy,  których  statutowym  celem jest 
ochrona zwierząt oraz zarządców lub dzierżawców obwodów łowieckich działających na terenie 
gminy. Dodał, że uwagi zostały wniesione przez lekarza weterynarii, które zostały naniesione do 
projektu uchwały. Wyjaśnił, że zapisy programu na rok 2014 są powielone z programu poprzednie-
go, które jedynie zostały uzupełnione o zapis dotyczący sterylizacji kotów wolno żyjących. 

Uchwała  w  sprawie  zmiany przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orzesze na rok 2014 w wyniku głosowania 
została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.
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− wystąpienia  z  wnioskiem  do  Ministra  Administracji  i  Cyfryzacji  za  pośrednictwem 
Wojewody Śląskiego o dokonanie zmiany granic administracyjnych pomiędzy Gminami 
Orzesze i Kobiór

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  poinformował,
że uchwała pozwoli za pośrednictwem Wojewody Śląskiego wystąpić z wnioskiem do Ministra 
Administracji  i  Cyfryzacji  o  dokonanie  zmiany  granic  administracyjnych  pomiędzy  Gminami 
Orzesze i Kobiór.

Uchwała  w  sprawie  wystąpienia  z  wnioskiem  do  Ministra  Administracji  i  Cyfryzacji  za 
pośrednictwem  Wojewody  Śląskiego  o  dokonanie  zmiany  granic  administracyjnych  pomiędzy 
Gminami Orzesze i Kobiór w wyniku głosowania została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

− uchylenia Uchwały Nr VIII/66/11 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 25 maja 2011r.
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  wyjaśnił,  że  po 
zakończeniu budowy przepompowni przeprowadzono niezbędny podział geodezyjny, na podstawie 
którego określono numer i  powierzchnię nowo wydzielonej  działki  zajętej  pod przepompownię, 
którą gmina  będzie nabywała.  Dodał,  że  uchwała  z  2011 roku mówiła  o nabyciu  całej  działki, 
dlatego koniecznością jest teraz jej uchylenie.

Uchwała  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  VIII/66/11  Rady  Miejskiej  Orzesze  z  dnia
25 maja 2011r. w wyniku głosowania została podjęta przy 14 gł. „za” - jednogłośnie.

− nabycia nieruchomości gruntowej
Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  została  pozytywnie  zaopiniowana  przez  Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa, Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami wyjaśnił, że uchwała 
dotyczy nabycia nieruchomości pod drogę (ul.Tęczowa).

Uchwała w sprawie  nabycia nieruchomości gruntowej  w wyniku głosowania została podjęta przy 
14 gł. „za” - jednogłośnie.

Obrady opuścił Radny Czesław Starosta – 13 radnych obecnych na sali.

8.Interpelacje i odpowiedzi na interpelacje
Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym bo Biura Rady nie wpłynęła żadna 
interpelacja. 
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9.Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym oraz zapytania i wolne wnioski
Zastępca Burmistrza poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów zostały radnym 
dostarczone na piśmie. Dodatkowo poinformował, że:

- podpisana została z wykonawcą umowa i nastąpiło przekazanie placu budowy na wykonawstwo 
kanalizacji sanitarnej w Orzeszu etap XII zadanie 2, 

- złożono  wiosek  o  dofinansowanie   wykonanego  już  zadania  „Budowa  placu  sportowo-
rekreacyjnego w Orzeszu przy ul.Bukowina” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Śląskiego na lata 2007-2013,

- rozpoczęły się rozmowy 5 samorządów na temat realizacji projektu dotyczącego rewitalizacji 
linii  kolejowej  Orzesze-Jaśkowice  –  Oświęcim,  który  znajduje  się  na  liście  Mandatu 
Negocjacyjnego Województwa Śląskiego o dofinansowanie w ramach Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego,

- trwa  postępowanie  administracyjne  dot.  zakłócenia  stosunków  wodnych  na  nieruchomości 
położonej w Orzeszu-Jaśkowicach przy ul.Stuska. Dodał, że pojawiły się dwie firmy i może 
dojdzie do podpisania z jedną z nich umowy na opracowanie przez biegłego opinii na temat 
ewentualnego zakłócenia stosunków wodnych na wskazanym terenie. Poinformował, że koszt 
sporządzenia tej opinii kształtuje się w wysokości ok. 10tys.zł,

- został  ogłoszony  nowy  przetarg  na  odbiór  i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych  od 
właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy w Gminie Orzesze,

- w  Referacie  ds.  Promocji  Miasta,  Współpracy  ze  Stowarzyszeniami,  Przeciwdziałania 
Uzależnieniom  oraz  Zarządzania  Kryzysowego  do  sierpnia  2013  roku  pracowały  osoby
zatrudnione na łączną liczbę 2¾ etatu, natomiast od sierpnia zatrudnienie zwiększyło się do 3¼ 
etatu.  Dodał,  że  do  zakresu  działania  referatu  należy  5  bloków tematycznych  zupełnie  nie 
mających nic ze sobą wspólnego i pracownicy te zadania mają rozdzielone w swoich zakresach 
obowiązków. Stwierdził, że w I półroczu będzie analizowana sprawa zatrudnienia w niektórych 
komórkach Urzędu dodatkowych pracowników.   

W związku z pytaniami wyjaśniono, że:

- dofinansowanie  „Budowy  placu  sportowo-rekreacyjnego  w  Orzeszu  przy  ul.Bukowina” 
powinno być dofinansowane w wysokości ok. 80% poniesionego kosztu,

- zadanie budowy kolektora tłocznego ścieków sanitarnych do Tychów prowadzone jest przez 
Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Orzeszu,  ze  względu  na  możliwość 
odzyskania podatku VAT,

- wynajęta  przez  Urząd  firma  podejmuje  próby  odzyskania  podatku  VAT  z  wcześniejszych 
etapów kanalizacji sanitarnej realizowanej w latach poprzednich, jednak jest to bardzo trudne 
przedsięwzięcie.  Dodano,  że  firmie  na  dzień  dzisiejszy  udało  się  odzyskać  ten  podatek
z niektórych wydatków bieżących w kwocie ok. 50tys.zł,

- kwoty  wypłacanego  ekwiwalentu  dla  członków  OSP  mają  tendencję  wzrostową. 
Poinformowano, że ekwiwalent wypłacany jest na podstawie przekazywanego przez Państwową 
Straż  Pożarną  zestawienia  o  ilości  osób  biorących  udział  z  danej  jednostki  oraz  czasie 
prowadzonej akcji,

- wykonawstwo rozbudowy strażnicy OSP Jaśkowice nie  jest  zagrożone.  Dodano,  że ostatnio 
jedynie prowadzone były rozmowy dotyczące tej realizacji pod względem rozwiązań prawnych,

- wnioski o dofinansowanie zakupu samochodów strażackich zostały pozytywnie zaopiniowane
i samochody strażackie zarówno dla jednostki w Orzeszu jak i Zgoniu zostaną zakupione,

- czynione są działania w kierunku zakupu przez gminę budynku, w którym mieściła się siedziba 
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kina. Dodano, że w pierwszej kolejności musi być sporządzona ocena jego stanu technicznego 
oraz wycena, aby można było określić czy obiekt ten warto nabyć,

- ze  środków,  które  nie  zostały  wydatkowane  w  roku  ubiegłym  w  drodze  uchwały 
rozdysponowano kwotę 250tys.zł. Dodano, że po całkowitym rozliczeniu roku ubiegłego może 
być do rozdysponowania jeszcze dodatkowa kwota w wysokości ok. 260tys.zł.

Radni zwrócili uwagę na zalegające śmieci na poboczu przy ul.Wolności oraz ul.Cieszyńskiej od 
Zawiści w kierunku Łazisk Górnych. 

10.Zamknięcie Sesji

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XLII Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 

Sesja trwała od godz.14,30 do godz.17,40.

Przewodniczący
     Protokołowała  Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak           mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Blaski Mirosław
2. Fuchs Maria
3. Helbig Beata
4. Jabłoński Stanisław
5. Kopel Helena
6. Kurpas Adam
7. Mach Jan
8. Matuszczyk Grażyna
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Starosta Czesław
12. Szala Eugeniusz 
13. Tchórz Joanna 
14. Więcek Irena

Radni nieobecni na posiedzeniu:

- Ochojski Antoni

W Sesji wzięli również udział:

− p.Andrzej Bujok - Z-ca Burmistrza Miasta
− p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
− p.Jolanta Szubert - Sekretarz Miasta
− p.Danuta Piwońska - Kierownik MOPS
− p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
− p.Benedykt Kurcok - Naczelnik Wydziału UM
− p.Sonia Janecka - Kierownik Referatu UM
− p.Andrzej Drozdowski - Prezes Stowarzyszenia „Pomocna Dłoń”
− p.Bogusława Kurczok
− p.Dorota Lipina
− Radca Prawny
− redaktor Gazety Orzeskiej

Orzesze, dnia 12.03.2014r.
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